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Dames en Heren,

Vergaderingen van de staatshoofden en regeringslei-
ders van de Europese Unie (EU of Unie) worden door-
gaans voorafgegaan en/of gevolgd door een vergadering 
in het Federaal Parlement tussen de eerste minister en 
de leden van het Federaal Adviescomité voor Europese 
Aangelegenheden.

Op 20 maart 2023 heeft de eerste minister een nabe-
schouwing gegeven met betrekking tot de buitengewone 
bijeenkomst van de Europese Raad van 9 en 10 febru-
ari 2023 en een voorbeschouwing met betrekking tot de 
Europese Raad van 23 en 24 maart 2023.

I. — INLEIDING

Mevrouw Tillieux, voorzitster van de Kamer van volks-
vertegenwoordigers, verwelkomt de heer Alexander 
De Croo, eerste minister, namens het Federaal Advies- 
comité.

Op 6 februari 2023 is de eerste minister naar het 
Federaal Adviescomité voor de Europese Aangelegen-
heden gekomen voor een briefing inzake de bijzondere 
Europese Raad van 9 en 10 februari 2023. In februari 
heeft de Europese Raad onder andere enkele punten 
over Oekraïne, de economie en de illegale immigratie 
aangenomen.

In de lijn van de besproken thema’s tijdens de Raad van 
februari, zullen “Oekraïne”, het “Concurrentievermogen, 
de eengemaakte markt en de economie” opnieuw op 
de agenda staan van de Raad van 23 en 24 maart, 
terwijl eveneens de “energieproblematiek” zal worden 
besproken.

De voorzitster maakt van de gelegenheid gebruik 
om het Belgisch voorzitterschap van de Raad van mi-
nisters van de Europese Unie ter sprake te brengen. 
Tijdens de vergadering van het Federaal Adviescomité 
van 7 maart heeft de minister van Buitenlandse Zaken 
een stand van zaken gegeven van de voorbereiding 
van het Belgische voorzitterschap en van de voorbe-
reiding van het programma van het trio-voorzitterschap 
Spanje-België-Hongarije.

Er werd toen ook de wens uitgesproken dat de 
Kamerleden en senatoren voluit bij de voorbereidings-
oefening betrokken zouden worden. Er kunnen hierover in 
de komende maanden verder afspraken worden gemaakt.

mesDames, messieurs,

Les réunions des chefs d’État ou de gouvernement de 
l’Union européenne (UE ou Union) sont généralement 
précédées et/ou suivies d’une réunion, au Parlement 
fédéral, entre le premier ministre et les membres du 
Comité d’avis fédéral chargé des questions européennes.

Le 20 mars 2023, le premier ministre a présenté un 
débriefing de la réunion extraordinaire du Conseil euro-
péen des 9 et 10 février et une préfiguration de la réunion 
du Conseil européen des 23 et 24 mars 2023.

I. — INTRODUCTION

Mme Tillieux, présidente de la Chambre des repré-
sentants, souhaite la bienvenue à M. Alexander De Croo, 
premier ministre, au nom du Comité d’avis fédéral.

Le 6 février 2023, le premier ministre est venu au 
Comité d’avis fédéral chargé des questions européennes 
pour un briefing du Conseil européen extraordinaire 
des 9 et 10 février 2023. En février, le Conseil européen 
a adopté, entre autres, un certain nombre de points sur 
l’Ukraine, l’économie et l’immigration irrégulière.

Dans le prolongement des thèmes discutés au Conseil 
de février, “l’Ukraine”, “la compétitivité, le marché unique 
et l’économie” seront à nouveau à l’ordre du jour du 
Conseil des 23 et 24 mars, où la “problématique éner-
gétique” sera également examinée.

La présidente profite de l’occasion pour évoquer la 
présidence belge du Conseil des ministres de l’Union eu-
ropéenne. Au cours de la réunion du Comité d’avis 
fédéral du 7 mars, la ministre des Affaires étrangères 
a dressé un état d’avancement de la préparation de la 
présidence belge et de la préparation du programme 
du trio de présidences (Espagne-Belgique-Hongrie).

Le souhait a alors également été exprimé que les 
députés et les sénateurs soient pleinement associés 
aux préparatifs. D’autres accords pourront être conclus 
à ce sujet au cours des prochains mois.
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II. — UITEENZETTING 
DOOR DE EERSTE MINISTER

De heer Alexander De Croo, eerste minister, geeft 
mee dat de Europese Raad van 23 en 24 maart zich zal 
buigen over Oekraïne, competitiviteit en interne markt, 
energie en migratie. Op vrijdagochtend (24 maart) is er 
ook een Eurozone Top. In de marge van deze vergade-
ringen zijn er ook bilaterale ontmoetingen gepland met 
onder meer de eerste ministers van Zweden, Spanje 
en Portugal.

Oekraïne

Bij de aanvang van de Europese Raad is een gedach-
tewisseling gepland met de secretaris-generaal van de 
Verenigde Naties, António Guterres, over de mondiale 
omvang van het conflict in Oekraïne. President Zelensky 
zal virtueel aan de Raad een stand van zaken van de 
situatie in het veld voorstellen.

Vooreerst is België verheugd dat het initiatief Black 
Sea Grain werd verlengd, al is het maar voor een korte 
tijd. België draagt ten belope van 10 miljoen euro bij aan 
het initiatief Grain from Ukraine en blijft zich inzetten om 
het vervoer van meststoffen uit Russische bedrijven die 
in België aanwezig zijn, te vergemakkelijken.

De brutale agressie van Rusland tegen de Oekraïense 
bevolking en haar infrastructuur treft zeer hard de voed-
selvoorzieningen van tal van landen over de hele wereld. 
Al te vaak slaagt de desinformatiecampagne van het 
Russische regime er echter in om dat op het Europees 
sanctiebeleid te wijten. De verlenging van het initiatief 
Black Sea Grain blijkt dus belangrijk en ondersteunt de 
verbintenis van België om de negatieve impact van de 
oorlog in Oekraïne op de derde landen en in het bijzonder 
op de zuidelijke landen te verminderen.

België steunt ook de overeenkomst over de gezamen-
lijke munitieaankoop. Het is een noodzakelijke stap om 
het voor de Europese landen mogelijk te maken militaire 
uitrusting te blijven verschaffen die op korte termijn nodig 
is en om onze wapenproductiecapaciteit te versterken. 
Die beslissing is ook een belangrijke stap richting een 
geïntegreerde industriële basis, als essentiële pijler 
voor een toekomstige doeltreffende Europese defensie.

Wat de sancties betreft, zal deze Raad geen nieuwe 
beslissingen nemen. Wel hebben de G7-landen aange-
kondigd de financiële stromen uit de diamanthandel voor 
het Russische regime in te perken. België verwelkomt 
deze aankondiging, en staat in nauw contact met de 
Europese Commissie en de verschillende landen van de 
G7 om op korte termijn tot een doortastende beslissing 

II. — EXPOSÉ 
DU PREMIER MINISTRE

M. Alexander De Croo, premier ministre, indique 
que le Conseil européen des 23 et 24 mars traitera de 
l’Ukraine, de la compétitivité et du marché intérieur, de 
l’énergie et de la migration. Un sommet de la zone euro 
se tiendra également le vendredi 24 mars au matin. 
Des réunions bilatérales avec notamment les premiers 
ministres suédois, espagnol et portugais sont également 
prévues en marge de ces réunions.

Ukraine

À l’entame du Conseil européen, un échange est 
prévu avec le secrétaire général des Nations Unies, 
António Guterres, sur la dimension mondiale du conflit en 
Ukraine. Le président Zelensky présentera virtuellement 
au Conseil un état des lieux de la situation sur le terrain.

Tout d’abord, la Belgique se réjouit que l’initiative 
Black Sea Grain vient d’être prolongée, même si cela ne 
soit que pour une courte durée. La Belgique contribue 
à hauteur de 10 millions d’euros à l’initiative Grain from 
Ukraine et continue à se mobiliser pour faciliter le trans-
port de composants d’engrais provenant d’entreprises 
russes présentes en Belgique.

L’agression brutale de la Russie à l’encontre du peuple 
ukrainien et de ses infrastructures frappe de plein fouet 
l’approvisionnement alimentaire de nombreux pays par-
tout au monde. Pourtant, trop souvent, la campagne de 
désinformation du régime russe parvient à imputer cela 
à la politique européenne de sanctions. La prolongation 
de l’initiative Black Sea Grain se révèle donc importante 
et vient appuyer l’engagement de la Belgique à réduire 
l’impact négatif de la guerre en Ukraine sur les pays 
tiers, en particulier les pays du Sud.

La Belgique soutient également l’accord sur l’achat 
conjoint de munitions. Il s’agit d’une étape nécessaire 
pour permettre aux pays européens de continuer à 
fournir l’équipement militaire requis à court terme et de 
renforcer notre capacité de production d’armement. Cette 
décision représente également une étape importante 
vers une base industrielle intégrée qui constituera le 
pilier essentiel d’une future défense européenne efficace.

En ce qui concerne les sanctions, ce Conseil ne pren-
dra pas de nouvelles décisions. Les pays du G7 ont en 
revanche annoncé qu’ils limiteraient l’accès du régime 
russe aux flux financiers provenant du commerce de 
diamants. La Belgique se félicite de cette annonce et 
entretient des contacts étroits avec la Commission euro-
péenne et les différents pays du G7 en vue de parvenir 
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te komen. België heeft er steeds voor gepleit dat elke 
stap om tot diamantsancties te komen, ook een effec-
tieve sanctionering zou inhouden – en niet enkel een 
verlegging van de diamanthandel – waarbij de financiële 
inkomsten voor Rusland beschermd worden. België 
bepleit daarom een Europees invoerverbod van zowel 
ruwe als gepolijste diamant, enerzijds, en een sluitend 
traceringssysteem, anderzijds. Dit dient de omzeiling 
van Westerse sancties via derde landen uit te sluiten.

België verwelkomt verder de oprichting van een in-
ternationaal centrum voor de vervolging van daden van 
agressie tegen Oekraïne. Dit is een eerste stap om de 
verantwoordelijken voor deze barbaarse oorlog te be-
rechten. Hoe moeilijk, hoe lang en hoe onzeker dit pad 
naar gerechtigheid ook moge zijn, we moeten vanuit ons 
land deze lange strijd voor fundamenteel recht blijven 
voeren. België wil deze stappen maximaal kaderen bin-
nen de werkzaamheden van het Internationaal Strafhof 
en het bestaande multilaterale kader.

De eerste minister verwelkomt dan ook het aanhou-
dingsbevel van het Internationaal Strafhof ten aanzien 
van Poetin van 17 maart 2023, naar aanleiding van de 
onmenselijke ontvoering van duizenden onschuldige 
Oekraïense kinderen. De deportaties van deze jonge 
kinderen zijn praktijken die ons aan de donkerste peri-
odes van ons continent doen denken. Zij tonen eens te 
meer het ware gelaat van het Russische regime en de 
beslissing van het Hof is daarom ook symbolisch van 
groot belang: ze verstevigt de pariastatus van Poetin.

België is momenteel lid van de VN-Mensenrechtenraad. 
Op basis van haar expertise en ervaring inzake kinderen 
en gewapende conflicten, onder meer tijdens haar re-
cent lidmaatschap van de VN-Veiligheidsraad, zal België 
zich blijven engageren om deze criminele praktijken in 
kaart te brengen, zo breed mogelijk te veroordelen en 
te vervolgen door de internationale gemeenschap.

Competitiviteit, interne markt en economie

De gezondheidscrisis, de toegenomen geopolitieke 
spanningen, de oorlog in Oekraïne, de groene en digitale 
transitie, de inflatiereductiewet van de Verenigde Staten 
en vooral het voortbestaan van de hoge energieprijzen 
vereisen een duurzame en krachtige politieke inzet om 
onze competitiviteit te versterken. De uitdagingen van 
de bespreking over ons concurrentievermogen op lange 

à une décision forte à brève échéance. La Belgique a 
toujours préconisé que chaque mesure visant à parvenir 
à des sanctions concernant le commerce de diamants 
comprenne également des sanctions effectives et pas 
seulement un déplacement de ce commerce qui pro-
tégerait les revenus financiers de la Russie. C’est la 
raison pour laquelle la Belgique plaide en faveur d’une 
interdiction européenne des importations de diamants 
bruts et polis, d’une part, et d’un système de traçabilité 
exhaustif, d’autre part. Celui-ci permettra d’exclure le 
contournement des sanctions occidentales via des 
pays tiers.

La Belgique se félicite en outre de la création du 
Centre international pour la poursuite du crime d’agres-
sion contre l’Ukraine. Il s’agit d’une première mesure en 
vue de juger les responsables de cette guerre barbare. 
Aussi difficile, longue et incertaine que soit cette quête 
de justice, notre pays doit continuer à mener ce long 
combat en faveur du droit fondamental. La Belgique 
souhaite inscrire au maximum ces mesures dans le 
cadre des travaux de la Cour pénale internationale et 
dans le cadre multilatéral existant.

Le premier ministre salue dès lors le mandat d’arrêt que 
la Cour pénale internationale a émis le 17 mars 2023 à 
l’encontre du président Poutine à la suite de l’enlèvement 
inhumain de milliers d’enfants ukrainiens innocents. Les 
déportations de ces jeunes enfants sont des pratiques 
qui nous rappellent les périodes les plus sombres de 
notre continent. Elles montrent une fois de plus le vrai 
visage du régime russe, ce qui confère également une 
grande importance sur le plan symbolique à la décision 
de la Cour. Elle renforce en effet le statut de paria du 
président Poutine.

La Belgique est actuellement membre du Conseil des 
droits de l’homme des Nations Unies. Sur la base de son 
expertise et de son expérience en matière d’enfants et de 
conflits armés, qui a notamment été acquise lors de sa 
récente participation au Conseil de sécurité des Nations 
Unies, la Belgique continuera à s’engager à recenser 
ces pratiques criminelles ainsi qu’à faire poursuivre et 
condamner leurs auteurs le plus largement possible par 
la communauté internationale.

Compétitivité, marché intérieur et économie

La crise sanitaire, les tensions géopolitiques accrues, 
la guerre en Ukraine, les transitions écologique et numé-
rique, la loi des États-Unis sur la réduction de l’inflation 
et, surtout, la persistance des prix élevés de l’énergie 
exigent un engagement politique durable et solide pour 
renforcer notre compétitivité. Les enjeux de la discussion 
sur notre compétitivité à long terme et sur le marché 
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termijn en over de binnenlandse markt voor onze groei, 
onze welvaart en onze toekomstige sociale samenhang 
zijn gigantisch.

De door de Commissie geformuleerde voorstellen 
van deze week over de schaarse materialen, de green 
tech, de interne markt en het concurrentievermogen op 
lange termijn zijn een sterke basis om die discussie in 
de komende maanden voort te zetten en er de nodige 
dringendheid aan toe te kennen. België is tevreden met 
de ambitie van de Commissie om de administratieve 
en reglementaire druk op onze bedrijven met 25 % te 
verminderen.

Op korte termijn moeten de nodige flexibiliteit en 
steun worden gegeven aan onze bedrijven opdat Europa 
aantrekkelijk blijft. De versoepeling van de staatssteun-
regels blijft een bezorgdheid: hoewel ze voor sommige 
sectoren op korte termijn noodzakelijk is, kan ze nooit 
een structureel antwoord zijn en zeker niet voor de 
kleine lidstaten zoals België.

Bijgevolg blijven de eliminatie van de obstakels op 
de interne markt en de investeringen in ons concur-
rentievermogen op lange termijn op het gebied van 
bekwaamheden, onderzoek en ontwikkeling, sociale 
dimensie en digitalisering voor de eerste minister min-
stens even prioritair. Het is voor België de enige manier 
om zijn concurrentievermogen te vrijwaren.

Energie

In het verlengde van de competitiviteitsdiscussie, zal 
ook dieper worden ingegaan op het Europese ener-
giebeleid. De Raad zal een stand van zaken opmaken 
van de voorbereiding voor volgende winter. Vooral de 
uitvoering van de gemeenschappelijke aankopen van 
gas moet volgens de eerste minister worden versneld.

Daarnaast zal de Raad ook een eerste bespreking 
houden van het Commissievoorstel over de hervorming 
van de Europese elektriciteitsmarkt. In de komende 
discussies heeft ons land drie centrale doelstellingen:

— de volatiliteit van de elektriciteitsprijzen, zoals we 
die het afgelopen jaar hebben gekend, onmogelijk maken;

— de energiebevoorrading van Europa veel strakker 
in eigen hand nemen, wat alleen mogelijk is wanneer de 
elektriciteitsmarkt de nodige impuls geeft om investerin-
gen in hernieuwbare en koolstofarme energiebronnen 
te versnellen;

intérieur pour notre croissance, notre prospérité et notre 
cohésion sociale à venir sont énormes.

Les propositions formulées par la Commission ces 
dernières semaines sur les matériaux critiques, la green 
tech, le marché intérieur et la compétitivité à long terme 
nous donnent une base solide pour poursuivre cette 
discussion dans les mois à venir en lui accordant l’ur-
gence nécessaire. La Belgique salue l’ambition de la 
Commission de réduire de 25 % la pression administrative 
et réglementaire sur nos entreprises.

À court terme, la flexibilité et le soutien nécessaires 
doivent être offerts à nos entreprises pour que l’Europe 
demeure attractive. L’assouplissement des règles en 
matière d’aides d’État reste une préoccupation: s’il 
s’impose pour un certain nombre de secteurs à court 
terme, il ne peut jamais être une réponse structurelle, 
certainement pas pour les petits États membres comme 
la Belgique.

Par conséquent, l’élimination des obstacles sur le 
marché intérieur et les investissements dans notre 
compétitivité à long terme au niveau des compétences, 
de la recherche et du développement, de la dimension 
sociale et de la numérisation restent pour le premier 
ministre au moins aussi prioritaires. C’est le seul moyen 
pour la Belgique de préserver sa compétitivité.

Énergie

Dans le prolongement de la discussion sur la compéti-
tivité, la question de la politique énergétique européenne 
sera également approfondie. Le Conseil dressera un 
état des lieux des préparatifs pour l’hiver prochain. Le 
premier ministre estime qu’il convient surtout d’accélérer 
l’exécution des achats communs de gaz.

Le Conseil procèdera également à un premier exa-
men de la proposition de la Commission relative à la 
réforme du marché de l’électricité européen. Notre 
pays poursuivra trois objectifs principaux au cours des 
discussions à venir:

— empêcher une volatilité des prix semblable à celle 
que nous avons connue au cours de l’année écoulée;

— s’approprier l’approvisionnement énergétique de 
l’Europe beaucoup plus fermement, ce qui ne sera pos-
sible que si le marché de l’électricité donne l’impulsion 
nécessaire pour accélérer les investissements dans les 
sources d’énergie renouvelables et pauvres en carbone;
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— deze investeringen effectief doen resulteren in 
lagere prijzen voor burgers en bedrijven, wat de enige 
manier is om de steun voor de transitie op te bouwen 
en te behouden.

Het voorstel gaat in die richting, en is dan ook een 
goede basis om op verder te werken.

Migratie

De eerste minister geeft aan tevreden te zijn met het 
resultaat van de migratiediscussie op de Europese Raad 
van februari jongstleden. Alle lidstaten steunden de 
voorgestelde benadering van de Commissievoorzitster, 
door de migratieketen in haar geheel te benaderen:

— een dieper engagement met landen van mi-
gratieoorsprong, ondersteund met verschillende 
beleidsinstrumenten;

— een sterkere beveiliging van de buitengrenzen;

— het aanpakken van secundaire migratiebewegingen 
tussen lidstaten;

— een strenger terugkeerbeleid, met onder meer de 
wederzijdse erkenning tussen lidstaten van terugkeer- 
beslissingen.

Deze Europese benadering ondersteunt het migra-
tieakkoord dat de federale regering in maart 2023 sloot, 
en moet België in staat stellen in de komende weken 
en maanden stap voor stap beter grip te krijgen op de 
situatie in ons land.

Tijdens deze Raad verwacht de eerste minister een 
stand van zaken van de Commissievoorzitster wat de con-
crete uitvoering van de beslissing van februari 2023 be-
treft. Het is essentieel dat het politieke momentum en de 
voorzichtige consensus tussen lidstaten die in februari 
konden worden vastgesteld, kunnen worden bestendigd. 
België zal een voortgangsrapport aan de Commissie 
vragen, zodat we ook tijdens de eerstvolgende Europese 
Raad kunnen terugkomen op de vooruitgang in de uit-
voering van de beslissingen van februari.

Eurozone

De Eurotop, die binnenkort zal plaatsvinden in aan-
wezigheid van mevrouw Lagarde, de voorzitster van 
de ECB, en van de heer Donohoe, de voorzitter van de 
Eurogroep, zal zich buigen over de economische situ-
atie in Europa en inzonderheid over de stabiliteit van de 

— faire le nécessaire pour que ces investissements 
entraînent une baisse effective des prix pour les citoyens 
et les entreprises, ce qui constitue la seule manière de 
créer et de maintenir l’adhésion à la transition.

La proposition va dans la même direction et constitue 
donc une bonne base de travail.

Migration

Le premier ministre se félicite du résultat de la discus-
sion sur la migration qui s’est tenue au Conseil européen 
en février dernier. L’ensemble des États membres ont 
soutenu l’approche proposée par la présidente de la 
Commission, qui prévoit de gérer la chaîne migratoire 
dans son ensemble au travers:

— d’un engagement plus profond avec les pays 
d’origine des migrants à l’aide de plusieurs instruments 
stratégiques;

— du renforcement de la sécurisation des frontières 
extérieures;

— de la lutte contre les mouvements migratoires 
secondaires entre les États membres;

— d’une politique de retour plus stricte incluant notam-
ment la reconnaissance réciproque des décisions de 
retour entre les États membres.

Cette stratégie européenne conforte l’accord migra-
toire conclu par le gouvernement fédéral en mars et doit 
permettre à la Belgique de graduellement mieux maîtriser 
la situation dans notre pays au cours des semaines et 
des mois à venir.

Le premier ministre s’attend à ce que la présidente 
de la Commission dresse un état des lieux de la mise 
en œuvre concrète de la décision de février 2023 au 
cours de ce Conseil. Il est essentiel de conforter le 
momentum politique et le consensus prudent qui ont 
pu être dégagés entre les États membres en février. 
La Belgique demandera un rapport d’avancement à la 
Commission, afin d’également pouvoir revenir sur les 
progrès accomplis dans la mise en œuvre des décisions 
de février au cours du prochain Conseil européen.

Zone euro

En présence de la présidente de la BCE, Mme Lagarde, 
et du président de l’Eurogroupe, M. Donohoe, le som-
met de la zone euro prévu prochainement, se penchera 
sur la question de la situation économique en Europe, 
et notamment de la stabilité des marchés financiers à 
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financiële markten als gevolg van de moeilijkheden bij 
de Silicon Valley Bank en bij Crédit Suisse.

België is tevreden met het akkoord over de medede-
ling met betrekking tot het kader voor de economische 
governance. Het komt er nu op aan dat de Commissie 
snel een wetgevend voorstel kan indienen opdat het 
nieuwe Europese begrotingskader vanaf 2024 in wer-
king kan treden. De eerste minister verduidelijkt dat die 
economische governance, wat België betreft, dient te zijn 
gefocust op de houdbaarheid van de schuld op lange 
termijn. Het terugdringen van de schuld, de investeringen 
en de hervormingen zijn daartoe bepalende factoren. 
België is voorstander van een grotere flexibiliteit in de 
regelgeving, door bijvoorbeeld met middellangetermijn-
doelstellingen te werken binnen meerjarenbegrotings-
kaders, met daarnaast een versterkte en dwingende 
controle van de Europese begrotingsregels.

De recente ontwikkelingen op de financiële markten 
tonen nogmaals aan hoe belangrijk vertrouwen is in het 
bankensysteem. De regering staat in nauw contact met 
de Belgische toezichthouder, de Nationale Bank, die 
samen met de ECB de situatie nauwlettend opvolgt. De 
eerste minister merkt op dat de Nationale Bank op enkele 
fundamentele verschillen wijst tussen de Europese en 
Amerikaanse regelgeving voor financiële instellingen. 
De Belgische banken behoren tot de sterksten, zowel 
qua liquiditeit als kapitaalpositie. Mits goed risicobeheer 
hebben de banken sinds 2008 voldoende tijd gehad om 
hun risicoblootstelling af te bouwen.

De eerste minister wil vooral dat de Belgische banken 
hun fundamentele rol in de economie kunnen blijven 
uitvoeren: kredieten verlenen aan gezinnen en bedrijven 
om te ondernemen, te groeien en welvaart te creëren. 
Dat blijft ook de prioriteit van de regering in haar con-
tacten met de sector.

Deze situatie toont ook het belang aan om eindelijk 
werk te maken van het afronden van de discussies over 
de Bankenunie en de Kapitaalmarktunie.

III. — GEDACHTEWISSELING

Oekraïne

Mevrouw Anneleen Van Bossuyt (Kamer, N-VA) 
begrijpt dat er een kans is dat president Poetin ooit 
voor het strafhof in Den Haag zal moeten verschijnen 
voor de verschrikkelijke daden tegenover Oekraïense 

la suite des difficultés de la Silicon Valley Bank et du 
Crédit Suisse.

Le Belgique accueille favorablement l’accord sur la 
communication relative au cadre de gouvernance éco-
nomique. Il est désormais important que la Commission 
puisse rapidement présenter une proposition législative 
afin que le nouveau cadre budgétaire européen puisse 
entrer en vigueur à partir de 2024. Le premier ministre 
précise que pour la Belgique, cette gouvernance éco-
nomique doit se concentrer sur la soutenabilité de la 
dette à long terme. À cet égard, la réduction de la dette, 
les investissements et les réformes sont déterminants. 
La Belgique souhaite une plus grande flexibilité dans 
la réglementation, par exemple en travaillant avec des 
objectifs à moyen terme dans des cadres budgétaires 
pluriannuels, combinée à un contrôle renforcé et au carac-
tère contraignant des règles budgétaires européennes.

L’actualité récente des marchés financiers illustre une 
nouvelle fois l’importance de la confiance dans le système 
bancaire. Le gouvernement entretient des contacts étroits 
avec l’autorité de contrôle belge, la Banque nationale, 
qui suit attentivement la situation avec la BCE. Le pre-
mier ministre fait observer que la Banque nationale a 
souligné quelques différences fondamentales entre les 
réglementations européenne et américaine en ce qui 
concerne les établissements financiers. Les banques 
belges figurent parmi les plus solides, tant en termes 
de liquidités qu’en termes de position en capital. Grâce 
à une bonne gestion des risques, les banques ont eu, 
depuis 2008, suffisamment de temps pour réduire leur 
exposition aux risques.

Le premier ministre souhaite surtout que les banques 
belges puissent continuer d’exercer leur rôle fondamental 
dans l’économie: accorder des crédits aux ménages et 
aux entreprises pour leur permettre d’entreprendre, de 
se développer et créer de la richesse. Cela reste éga-
lement la priorité du gouvernement dans ses contacts 
avec le secteur.

Cette situation souligne par ailleurs qu’il importe 
d’enfin finaliser les discussions sur l’Union bancaire et 
l’Union des marchés des capitaux.

III. — ÉCHANGE DE VUES

Ukraine

Mme Anneleen Van Bossuyt (Chambre, N-VA) com-
prend que le président Poutine pourrait un jour devoir 
comparaître devant la Cour pénale de La Haye pour les 
actes atroces perpétrés contre des enfants ukrainiens. On 
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kinderen. Het gaat om een oorlogsmisdaad waarbij naar 
inschatting 14.000 kinderen betrokken zijn. Wordt dit 
ook uitgebreid naar andere spilfiguren in het Russische 
regime? Denkt de Belgische regering eraan om de 
ngo’s te steunen die werk maken van het traceren van 
de kinderen?

Er zijn heel wat sancties tegen Rusland, toch zijn 
er landen die achterpoorten vinden om de sancties te 
omzeilen. De spreekster verwijst hierbij naar Kazachstan 
waar bijvoorbeeld op één jaar tijd de import van gsm’s 
vanuit Europa verachttienvoudigd is. Welke druk verwacht 
de eerste minister van de Europese Commissie om die 
achterpoorten te sluiten?

Het Verenigd Koninkrijk heeft een andere aanpak in 
de strijd tegen sanctie-omzeiling. Zo is er een akkoord 
met Kazachstan waarbij er wordt gewerkt aan onafhan-
kelijkheid van Russische aanvoerroutes. Vindt de eerste 
minister dit een goed voorbeeld en moet de Europese 
Unie dat voorbeeld volgen?

In Nederland lopen er momenteel 45 onderzoeken 
naar Nederlandse bedrijven waarbij er gecontroleerd 
wordt of ze de sancties omzeilen. Vinden er op Belgisch 
niveau dergelijke onderzoeken plaats?

Mevrouw Van Bossuyt geeft aan dat de N-VA-fractie 
nooit sancties heeft uitgesloten, maar er moet voorzichtig 
worden opgetreden zodat, in het kader van sancties met 
betrekking tot de diamantsector, de handel niet wordt 
verlegd en Rusland straffeloos blijft.

De eerste minister sprak in de context van de dia-
mantsector over een initiatief op G7-niveau. Is er hierover 
al een beslissing genomen? De spreekster vindt dat 
er eerst op internationaal niveau moet worden beslist 
voordat er stappen kunnen worden gezet op het niveau 
van de Europese Unie.

Op 21 maart 2023 plant de commissie Buitenlandse 
betrekkingen een vergadering waar een initiatief voor 
bijkomende sancties wordt besproken. Wat is de mening 
van de eerste minister hierover?

In verband met het toetredingsperspectief van Oekraïne 
meent de spreekster dat Oekraïne gevraagd heeft om 
af te wijken van de gebruikelijke procedure. De eerste 
minister gaf al eerder aan dat Oekraïne een kandidaat-
lidstaat is zoals een ander en de normale procedure 
moet volgen. Zal dit standpunt worden gehandhaafd?

De heer André Flahaut (Kamer, PS) bemerkt dat er, 
in het kader van de toetredingsdiscussie, niet werd ge-
sproken over bijvoorbeeld de maatregelen en het tempo 

estime que ce crime de guerre a touché 14.000 enfants. 
Cette mesure sera-t-elle étendue à d’autres acteurs 
majeurs du régime russe? Le gouvernement belge envi-
sage-t-il de soutenir les ONG qui œuvrent au traçage 
des enfants?

De nombreuses sanctions ont été infligées à la Russie, 
mais certains pays trouvent néanmoins des subterfuges 
pour les contourner. L’intervenante cite l’exemple du 
Kazakhstan, où l’importation de smartphones depuis 
l’Europe a, par exemple, en un an été multipliée par 
dix-huit. Quelle pression la Commission européenne 
exercera-t-elle, selon le premier ministre, pour y mettre fin?

Le Royaume-Uni a adopté une autre stratégie pour 
lutter contre le contournement des sanctions. Il a conclu 
un accord avec le Kazakhstan afin d’œuvrer à l’indépen-
dance des voies d’acheminement russes. Le premier 
ministre estime-t-il qu’il s’agit d’un exemple que devrait 
suivre l’Union européenne?

Aux Pays-Bas, 45 enquêtes sont actuellement en 
cours pour contrôler si des entreprises néerlandaises 
contournent les sanctions. Des enquêtes similaires ont-
elles lieu en Belgique?

Mme Van Bossuyt souligne que le groupe N-VA n’a 
jamais exclu les sanctions. Cependant, il convient d’être 
prudent afin de veiller à ce que, dans le cadre des sanc-
tions relatives au secteur du diamant, le commerce ne 
se délocalise pas et que la Russie ne reste pas impunie.

Dans le contexte du diamant, le premier ministre a 
évoqué une initiative au niveau du G7. Une décision a-
t-elle déjà été prise en la matière? L’intervenante estime 
qu’il faut attendre qu’une décision soit arrêtée à l’échelle 
internationale avant de pouvoir adopter des mesures au 
niveau de l’Union européenne.

Le 21 mars 2023, la commission des Relations exté-
rieures prévoit de se réunir pour examiner une initiative 
visant à imposer des sanctions supplémentaires. Quel 
est le point de vue du premier ministre à ce sujet?

En ce qui concerne les perspectives d’adhésion de 
l’Ukraine, l’intervenante a cru comprendre que ce pays 
a demandé une dérogation à la procédure habituelle. 
Le premier ministre avait indiqué précédemment que 
l’Ukraine était un pays candidat comme les autres et 
qu’elle devait suivre la procédure normale. Cette position 
sera-t-elle maintenue?

M. André Flahaut (Chambre, PS) fait observer que, 
dans le cadre de la discussion sur l’adhésion, on n’a 
pas parlé, par exemple, des mesures ni du rythme de 
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van toetreding. Wat zijn de gevoeligheden die spelen 
bij de verschillende EU-lidstaten?

De oorlog in Oekraïne begon meer dan een jaar gele-
den. De gemeenschappelijke aankoop van munitie zou 
een eerste stap kunnen zijn op weg naar een industriële 
basis in Europa. Vandaag gebeurt de productie echter 
vaak in andere landen en zijn we, aldus de spreker, nog 
ver verwijderd van een uniforme Europese aanpak. Is 
die doelstelling haalbaar?

De heer Michel De Maegd (de Kamer, MR) wijst erop 
dat duizenden Oekraïense kinderen sinds het begin van 
de oorlog naar Rusland of naar door Rusland gecontro-
leerde gebieden zouden zijn gedeporteerd. De Russische 
Staat heeft institutionele strategieën uitgezet die hun 
aankomst in het nieuwe land, hun assimilatie en zelfs 
hun adoptie faciliteren. De Oekraïense regering heeft 
op 20 februari 2023 de dossiers van 16.207 gedepor-
teerde of onder dwang weggevoerde kinderen officieel 
gedocumenteerd. Rusland ontkent die werkelijkheid 
helemaal niet, wel integendeel. De Russische overhe-
den verwelkomen die toestroom op hun grondgebied. 
In een bericht van het Russische persagentschap Tass 
van 9 januari 2023 wordt melding gemaakt van meer 
dan 728.000 kinderen die door Rusland zijn opgevan-
gen. Onlangs werd jegens de Russische president een 
internationaal aanhoudingsmandaat uitgevaardigd. Heeft 
de eerste minister de intentie om naast de vervolgingen 
en veroordelingen samen met onze Europese partners 
specifiek voor die problematiek humanitaire hulp en 
middelen in te zetten teneinde die duizenden kinderen 
terug te vinden?

De spreker juicht de stellingname van de G7 tegen 
de diamantsector toe: we moeten voorkomen dat we 
onszelf meer schade toebrengen dan aan het Poetin-
regime. In de samenleving, in het medialandschap en 
in de politieke wereld beweren sommigen echter dat 
de sancties inefficiënt zouden zijn en dat ze niet tot de 
verwachte ineenstorting van de Russische economie heb-
ben geleid. Die sceptici houden evenwel geen rekening 
met de doelstelling van de sancties, noch met de impact 
die ze op de beoogde sectoren hebben. Ze richten het 
vizier op bewapeningstechnologieën, op grondstoffen, 
zoals petroleum en gas, en op personen en entiteiten 
die connecties hebben met het Kremlin. In een studie 
van de Yale School of Management heeft men zich over 
het onderwerp gebogen en heeft men aangetoond dat 
de verscheidene ingevoerde sancties doeltreffend zijn 
geweest doordat ze bepaalde strategische sectoren 
hebben lamgelegd. Het omzeilen van de sancties blijft 

l’adhésion. Quelles sont les sensibilités en jeu parmi les 
différents États membres de l’UE?

La guerre en Ukraine a commencé il y a plus d’un 
an. L’acquisition commune de munitions pourrait être 
un premier pas vers une base industrielle en Europe. 
Aujourd’hui, la production a cependant souvent lieu 
dans d’autres pays et, selon l’intervenant, nous sommes 
encore loin d’une approche européenne uniforme. Cet 
objectif est-il réalisable?

M. Michel De Maegd (Chambre, MR) rappelle que 
depuis le début de la guerre, des milliers d’enfants 
ukrainiens auraient été déplacés en Russie ou vers 
des territoires contrôlés par la Russie. L’État russe a 
mis en place des politiques institutionnelles facilitant 
leur arrivée, leur assimilation et même leur adoption. 
Le 20 février 2023, les cas de 16.207 enfants déportés 
ou déplacés de force ont été officiellement documentés 
par le gouvernement ukrainien. Une réalité que la Russie 
ne cache pas du tout, au contraire. Les autorités russes 
saluent cet afflux important sur leur territoire. Le 9 janvier, 
une dépêche de l’agence de presse russe Tass indiquait 
que la Russie avait accueilli plus de 728.000 enfants. 
Récemment, un mandat d’arrêt international à l’encontre 
du président russe a été émis. Le premier ministre 
prévoit-il, aux côtes de nos partenaires européens et 
au-delà des poursuites et des condamnations, de mettre 
en place une aide humaine et des moyens logistiques 
spécifiques dédiés à cette problématique afin de retrouver 
ces milliers d’enfants?

L’orateur salue la prise de position du G7 par rapport 
au secteur diamantaire: il faut éviter de nous faire plus 
de mal qu’au régime de Poutine. Or, dans nos sociétés, 
dans le paysage médiatique ainsi que politique, certains 
arguent que les sanctions seraient inefficaces, “qu’elles 
n’ont pas entraîné l’effondrement attendu de l’économie 
russe”. Ces sceptiques ne tiennent néanmoins pas compte 
de l’objectif des sanctions, ni de leur impact sur les sec-
teurs visés. Elles ciblent les technologies d’armement, 
les matières premières, comme le pétrole et le gaz, et 
des personnes et des entités liées au Kremlin. Une étude 
de la Yale School of Management s’est penchée sur le 
sujet et atteste de l’efficacité des différentes sanctions 
mises en place grâce à la paralysie provoquée au sein 
de certains secteurs stratégiques. Néanmoins, un bémol 
demeure, à savoir: le contournement. De nombreux 
subterfuges sont mis en place par le régime russe lui-
même ou d’autres afin de contourner les sanctions. 
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evenwel een werkpunt. Het Russische regime zelf of 
anderen bedienen zich van vele achterpoortjes om de 
ingestelde sancties te omzeilen. Wat stellen de Europese 
landen thans concreet in het werk om dat verschijnsel 
in te dijken?

De Chinese president, Xi Jinping, is aan een staatsbe-
zoek in Rusland begonnen. Sedert het begin van de oorlog 
in Oekraïne wordt de relatie tussen Moskou en Peking 
met argusogen bekeken, omdat de twee mogendheden 
al van oudsher buren zijn en in verschillende domeinen 
nauwe relaties met elkaar onderhouden. Uit een recent 
onderzoek van een Europees mediaconsortium is ge-
bleken dat bepaalde Chinese agentschappen die van 
de overheid afhangen, aanvalswapens en onderdelen 
van drones zouden hebben geleverd. Op welke manier 
monitoren de Europese landen de uitwisselingen tussen 
die twee grootmachten? Indien de gerapporteerde feiten 
waar blijken, welk gevolg zou eraan worden gegeven?

Competitiviteit, interne markt en economie

Mevrouw Anneleen Van Bossuyt (Kamer, N-VA) geeft 
aan dat de interne markt reeds 30 jaar bestaat en dat 
de Unie daar trots op mag zijn. In het kader van het 
Belgisch voorzitterschap van de Raad van de Europese 
Unie is het belangrijk dat er concrete thema’s gekozen 
worden waarbij er vooruitgang kan worden geboekt. 
De spreekster stelt voor om tijdens het Belgische voor-
zitterschap extra aandacht te hebben voor de interne 
markt. De interne markt is nog niet voltooid en er zijn 
nog veel mogelijkheden tot verdieping van de interne 
markt, bijvoorbeeld op het vlak van diensten.

In verband met het concurrentievermogen en de 
interne markt bestaat er een pleidooi om de regels van 
het stabiliteits- en groeipact soepeler toe te passen en 
meer op de lidstaten te richten. Welk standpunt zal België 
daarin innemen? Een tweede element is de Europese 
wetgeving op het gebied van kritieke grondstoffen van 
de Europese Commissie1. Het gaat om het ontginnen 
van de grondstoffen in de EU als dit mogelijk is. Wat 
is het standpunt van België? Er zijn immers binnen de 
regering partijen die dit anders bekijken. Tot slot vermeldt 
de spreekster de wildgroei aan staatssteunregels als 
aandachtspunt voor ons land.

De heer André Flahaut (Kamer, PS) verwijst naar de 
herziening van het economisch beheer en vraagt aan de 
eerste minister of er geen vrees is voor een terugkeer 

1 Voor meer informatie, zie: https://commission .europa .eu /strategy 
-and -policy /priorities -2019 -2024 /european -green -deal /green 
-deal -industrial -plan /european -critical -raw -materials -act_nl

Comment les pays européens œuvrent-ils aujourd’hui 
concrètement afin d’endiguer ce phénomène?

Le président chinois Xi Jinping a entamé une vi-
site d’État en Russie. Depuis le début de la guerre en 
Ukraine, les liens entre Moscou et Pékin sont scrutés 
car les deux puissances sont historiquement proches 
et entretiennent d’étroites relations dans différents 
domaines. Une enquête de médias européens révélait 
dernièrement que certaines agences chinoises liées aux 
autorités auraient livré des fusils d’assaut, des pièces 
détachées de drones. Comment les pays européens 
surveillent-ils les échanges entre ces deux grandes 
puissances? Quelles suites seraient données si les faits 
révélés étaient vérifiés?

Compétitivité, marché intérieur et économie

Mme Anneleen Van Bossuyt (Chambre, N-VA) sou-
ligne que le marché intérieur existe depuis 30 ans déjà 
et que l’Union peut en être fière. Dans le cadre de la 
présidence belge du Conseil de l’Union européenne, il 
est important de choisir des thèmes concrets sur les-
quels des progrès peuvent être réalisés. L’intervenante 
suggère que la présidence belge accorde une attention 
particulière au marché intérieur. Ce dernier n’est pas 
encore achevé et il existe encore de nombreuses pos-
sibilités de l’approfondir, par exemple dans le domaine 
des services.

En ce qui concerne la compétitivité et le marché 
intérieur, d’aucuns plaident pour que l’on applique les 
règles du pacte de stabilité et de croissance avec plus 
de souplesse et en les adaptant davantage aux États 
membres. Quelle sera la position de la Belgique à cet 
égard? Un deuxième élément est la législation euro-
péenne sur les matières premières critiques1. Il s’agit 
d’extraire, si possible, les matières premières au sein de 
l’UE. Quelle est la position de la Belgique à cet égard? 
En effet, certains partis du gouvernement voient les 
choses différemment. Enfin, l’intervenante estime que 
notre pays doit accorder de l’attention à la prolifération 
des règles en matière d’aides d’État.

M. André Flahaut (Chambre, PS) évoque la révision de 
la gestion économique et demande au premier ministre s’il 
ne faut pas craindre un retour à une politique d’austérité 

1 Pour plus d’informations, voir https://commission .europa .eu /
strategy -and -policy /priorities -2019 -2024 /european -green -deal /
green -deal -industrial -plan /european -critical -raw -materials -act_fr
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naar een blind besparingsbeleid. Wat zijn de maatre-
gelen die kunnen worden genomen inzake sociale en 
milieu-uitgaven?

De heer Michel De Maegd (Kamer, MR) uit zijn te-
vredenheid over de maatregelen inzake concurrentie-
vermogen op de eenheidsmarkt. Het voorstel om de 
energieafhankelijkheid te verminderen ten opzichte van 
landen zoals China en Turkije, die een quasi-monopolie 
hebben, is een positieve zaak binnen de wetgeving rond 
kritieke grondstoffen.

Energie

Mevrouw Anneleen Van Bossuyt (Kamer, N-VA) merkt 
op dat de Europese Commissie een voorstel heeft uit-
gewerkt rond Carbon Capture and Storage (CCS)2 en 
de implementatie hiervan. Er is ook een voorstel voor 
de oprichting van een waterstofbank3. België en de 
Belgische havens willen hierin een rol opnemen. Wat is 
het standpunt van de Belgische regering en welke hin-
dernissen ziet de eerste minister voor de implementatie 
van deze strategie?

De heer Michel De Maegd (Kamer, MR) ziet de sta-
bilisering van de energiemarkt als fundamenteel. Er 
moet een einde komen aan de prijsvolatiliteit en ook 
de zichtbaarheid van de aanpak is nodig om bedrijven 
vertrouwen te geven om te investeren.

Migratie

De heer André Flahaut (Kamer, PS) geeft aan dat er 
sneller beslissingen worden genomen in het kader van 
een bankencrisis dan in de migratiecrisis. Er wordt vaak 
naar uitwijzingen verwezen, maar er is geen coherent 
partnerschapsbeleid met de landen in kwestie zodat de 
mensen in die landen blijven, daar produceren en daar 
een bijdrage leveren. Er wordt gebruik gemaakt van 
financiële middelen uit ontwikkelingssamenwerking om 
een beleid uit te voeren waarbij er wordt gefocust op 
het versterken van grenzen. De spreker is van mening 
dat er middelen moeten worden vrijgemaakt om die 
landen te helpen.

Verder verwijst hij naar de vergadering van de Europese 
Raad waarop de heer António Guterres, secretaris-
generaal van de Verenigde Naties, aanwezig zal zijn. 
Het hoofdonderwerp is de impact van de oorlog in 
Oekraïne. De heer Flahaut hoopt dat er ook aandacht 
zal gaan naar andere conflicten zoals het conflict in 
Palestina en in Congo.

2 https://ec .europa .eu /commission /presscorner /detail /nl /IP_23_1665
3 https://energy .ec .europa .eu /news /commission -outlines -european 

-hydrogen -bank -boost -renewable -hydrogen -2023 -03 -16_nl

aveugle. Quelles mesures pourraient être prises en 
matière de dépenses sociales et environnementales?

M. Michel De Maegd (Chambre, MR) se dit satisfait des 
mesures relatives à la compétitivité sur le marché unique. 
La proposition de réduire la dépendance énergétique 
vis-à-vis de pays comme la Chine et la Turquie, qui ont 
un quasi-monopole, est un point positif dans le cadre 
de la législation sur les matières premières critiques.

Énergie

Mme Anneleen Van Bossuyt (Chambre, N-VA) sou-
ligne que la Commission européenne a élaboré une 
proposition sur le captage et stockage du dioxyde de 
carbone2 et sur la mise en œuvre de ces techniques. 
Une proposition relative à la création d’une banque de 
l’hydrogène est également en chantier.3 La Belgique et 
les ports belges souhaitent jouer un rôle en la matière. 
Quelle est la position du gouvernement belge à cet égard? 
Selon le premier ministre, quels seront les obstacles à 
la mise en œuvre de cette stratégie?

M. Michel De Maegd (Chambre, MR) considère que 
la stabilisation du marché de l’énergie est fondamentale. 
Il faut mettre un terme à la volatilité des prix et conférer 
de la visibilité à la stratégie suivie, pour donner aux 
entreprises la confiance nécessaire pour investir.

Migration

M. André Flahaut (Chambre, PS) indique que des 
décisions sont prises plus rapidement lors d’une crise 
bancaire que lors de la crise migratoire actuelle. On 
évoque souvent les expulsions, mais il n’existe aucune 
politique de partenariat cohérente avec les pays concer-
nés, qui permettrait de faire en sorte que les réfugiés 
restent dans ces pays, y produisent et contribuent à 
leur prospérité. On recourt à des moyens financiers 
issus de la coopération au développement pour mener 
une politique qui met l’accent sur le renforcement des 
frontières. L’intervenant estime que des moyens doivent 
être dégagés pour aider ces pays.

L’intervenant poursuit en renvoyant à la réunion du 
Conseil européen à laquelle assistera le secrétaire 
général des Nations Unies António Guterres, et qui 
sera essentiellement consacrée aux conséquences de 
la guerre en Ukraine. M. Flahaut espère que les partici-
pants accorderont aussi de l’attention à d’autres conflits, 
comme ceux de la Palestine et du Congo.

2 https://ec .europa .eu /commission /presscorner /detail /fr /IP_23_1665
3 https://energy .ec .europa .eu /news /commission -outlines -european 

-hydrogen -bank -boost -renewable -hydrogen -2023 -03 -16_fr
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De heer Gerolf Annemans (Europees Parlement, VB) 
ziet in de communicatie over migratie dat er een retoriek is 
waarbij sprake is van een soort kleine revolutie, die ervoor 
gezorgd heeft dat het terugkeerbeleid opnieuw centraal 
zal worden geplaatst. De spreker heeft nagelezen wat 
er in de top van februari werd beslist en is van mening 
dat er geen fundamentele koerswijziging heeft plaats-
gevonden. In 2022 waren er één miljoen asielzoekers in 
Europa, waarvan 330.000 illegaal. Wat is de perceptie 
van de Raad op dit vlak? Worden deze volumes als 
normaal aanzien en behandeld in de komende jaren?

Er is ook beslist dat de versterking van grensbe-
schermingscapaciteiten en -infrastructuur moet worden 
ondersteund. De spreker vraagt waarom de infrastruc-
tuur niet méér werd gespecifieerd, zodat de lidstaten 
concreet de infrastructuur kunnen bouwen daar waar 
zij dat wensen, met name aan de buitengrenzen en 
voornamelijk in het oosten.

Hoe beoordeelt de Europese Raad het plan van het 
Verenigd Koninkrijk om illegale migranten het recht op 
asiel te ontzeggen? Sommige actoren beweren dat dit 
strijdig is met de rechten van de mens. De heer Annemans 
voert aan dat dit eerder inspirerend kan werken voor de 
Europese Unie. Volgens Frontex en Europol betalen 90 % 
van de illegale migranten mensensmokkelaars. Er werd 
aangegeven dat mensensmokkel zal worden aangepakt. 
Zou het aanpakken van illegale migratie op zich geen 
impact kunnen hebben op mensensmokkelaars?

Verschillende Europese landen, zoals Denemarken 
en Nederland, overwegen om asielverzoeken uit te be-
steden aan niet-Europese landen zoals Rwanda, naar 
het voorbeeld van het Verenigd Koninkrijk. Wat is de 
perceptie van de Raad dienaangaande? Kan dit een 
oplossing bieden voor de opvangcapaciteit binnen de EU?

De heer Michel De Maegd (Kamer, MR) kan, in naam 
van de MR-fractie, de globale aanpak wat betreft mi-
gratie ondersteunen. Hij benadrukt ook de vooruitgang 
die werd geboekt inzake de afstemming van visums in 
de Balkanlanden.

Eurozone

De heer Gerolf Annemans (Europees Parlement, 
VB) aanziet de uiteenzetting van de eerste minister 
over de hervorming van de economic governance als 
geruststellend. De berichtgeving rond de bankensector 
is echter onrustwekkend, met onder meer de overname 
van Crédit Suisse door UBS, alsook regionale banken 
in de Verenigde Staten die hulp aanvragen.

M. Gerolf Annemans (Parlement européen, VB) iden-
tifie, dans la communication sur la migration, une rhé-
torique faisant état d’une sorte de petite révolution qui 
mettra de nouveau les renvois au cœur de la politique 
menée. L’intervenant a examiné les décisions prises 
au cours du sommet de février et il estime qu’aucun 
changement de cap fondamental n’a eu lieu. L’Europe 
a enregistré l’arrivée d’un million de demandeurs d’asile 
en 2022, dont 330.000 de manière illégale. Quel regard le 
Conseil porte-t-il sur ces chiffres? Ces volumes seront-ils 
considérés comme normaux et traités en conséquence 
au cours des années à venir?

Il a aussi été décidé qu’il convenait de soutenir le 
renforcement des capacités et des structures de la pro-
tection des frontières. L’intervenant demande pourquoi 
ces infrastructures ne sont pas mieux identifiées afin que 
les États membres puissent construire concrètement 
ces infrastructures où ils le souhaitent, c’est-à-dire aux 
frontières extérieures et principalement à l’est.

Comment le Conseil européen accueille-t-il le plan 
du Royaume-Uni de priver les migrants illégaux du droit 
d’asile? Certains affirment que cette décision viole les 
droits humains, mais M. Annemans estime que cette 
décision pourrait plutôt être une source d’inspiration pour 
l’Union européenne. D’après les chiffres de Frontex et 
d’Europol, 90 % des migrants illégaux paient des trafi-
quants d’êtres humains. Par ailleurs, il a été dit que le 
trafic d’êtres humains serait combattu. La lutte contre 
l’immigration illégale en tant que telle ne pourrait-elle pas 
avoir un effet à l’égard des trafiquants d’êtres humains?

Plusieurs pays européens, par exemple le Danemark 
et les Pays-Bas, envisagent de sous-traiter la ges-
tion des demandes d’asile à des pays non européens 
comme le Rwanda, à l’instar du Royaume-Uni. Quelle 
est la position du Conseil à cet égard? Cette approche 
permettrait-elle de résoudre le problème de capacité 
d’accueil de l’Union européenne?

M. Michel De Maegd (Chambre, MR) peut, au nom 
du groupe MR, soutenir la stratégie globale présentée 
en matière de migration. Il souligne aussi les avancées 
réalisées en matière d’alignement des visas dans les 
pays des Balkans.

Zone euro

M. Gerolf Annemans (Parlement européen, VB) estime 
que l’exposé du premier ministre sur la réforme de la 
gouvernance économique est rassurante. Les nouvelles 
concernant le secteur bancaire sont toutefois inquié-
tantes, notamment en ce qui concerne la reprise de 
Crédit Suisse par UBS ou les appels à l’aide de banques 
régionales aux États-Unis.
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Varia

De heer André Flahaut (Kamer, PS) wijst erop dat er 
weinig parlementsleden aanwezig zijn in de zaal en dat 
dit, met het oog op het Belgische voorzitterschap van de 
Raad vanaf januari 2024, toch opmerkelijk is.

De heer Gerolf Annemans (Europees Parlement, VB) 
legt de nadruk op het belang van het vertegenwoordi-
gen van de stem van het volk in de Europese Raad. 
Er zijn drie instellingen binnen de Europese Unie en 
volgens de spreker geven de Europese Commissie en 
het Europese Parlement niet de stem van het volk weer. 
Hij drukt de eerste minister op het hart dat hij het volk 
moet vertegenwoordigen bij de Raad.

De heer Michel De Maegd (Kamer, MR) verwijst naar 
de aankondiging van de heer Borrell, de Hoge verte-
genwoordiger van de Europese Unie voor Buitenlandse 
Zaken, over de bijlage bij het akkoord betreffende de 
normalisering van de betrekkingen tussen Kosovo en 
Servië. De partijen bij die overeenkomst hebben zich er 
voluit toe verbonden alle artikelen van de overeenkomst 
na te leven en hun respectieve verplichtingen met de 
nodige spoed en te goeder trouw na te komen. Wat zijn 
de vooruitzichten voor die regio en de stabiliteit binnen 
die regio? Welke steun zijn de Europese landen zinnens 
te verlenen?

Het Internationaal Gerechtshof, het hoogste rechts-
orgaan van de Verenigde Naties, heeft Azerbeidzjan op 
woensdag 22 februari 2023 gelast de sinds half decem-
ber 2022 ingestelde blokkade van de Lachin-corridor 
op te heffen. De Lachin-corridor is de enige weg die 
Nagorno-Karabach met Armenië verbindt. Welke ge-
volgen zal die beslissing hebben voor het Europese 
diplomatieke standpunt?

IV. — ANTWOORDEN VAN DE EERSTE MINISTER

De heer Alexander De Croo, eerste minister, is het 
ermee eens dat het belangrijk is om gebruik te maken 
van het Federaal Adviescomité in de context van het 
aankomende EU-voorzitterschap.

Oekraïne

Wat de vreselijke misdaden tegenover kinderen betreft, 
geeft de eerste minister aan dat hij niet op de hoogte is 
van andere spilfiguren. Het eventueel aanspreken van 
ngo’s ter plaatse zal worden bekeken.

Divers

M. André Flahaut (Chambre, PS) fait observer que 
peu de parlementaires sont présents dans la salle et que 
c’est interpelant dans la perspective de la présidence 
belge du Conseil qui débutera en janvier 2024.

M. Gerolf Annemans (Parlement européen, VB) insiste 
sur l’importance de représenter la voix du peuple au 
sein du Conseil européen. L’intervenant indique que 
l’Union européenne est dotée de trois institutions mais 
que la Commission et le Parlement ne représentent pas 
la voix du peuple. Il demande instamment au Premier 
ministre d’être le porte-parole de la population au sein 
du Conseil.

M. Michel De Maegd (Chambre, MR) se réfère à 
l’annonce du Haut Représentant de l’UE pour les Affaires 
étrangères, M. Borrell, concernant l’accord entre le 
Kosovo et la Serbie sur la mise en œuvre de “L’annexe 
de l’accord sur la voie de la normalisation des relations”. 
Les parties se sont pleinement engagées à respecter 
tous les articles de l’accord et à s’acquitter de leurs 
obligations respectives avec diligence et de bonne foi. 
Quelles perspectives peut-on désormais attendre pour la 
région et sa stabilité? Quel soutien les pays européens 
comptent y apporter?

La Cour internationale de justice, principal organe 
judiciaire des Nations Unies, a ordonné le mercredi 22 fé-
vrier 2023 à l’Azerbaïdjan de mettre fin au blocus du cor-
ridor de Latchine, la seule route reliant le Haut-Karabakh 
à l’Arménie, en cours depuis la mi-décembre 2022. 
Quelles seront les conséquences de cette décision sur 
la position diplomatique européenne?

IV. — RÉPONSES DU PREMIER MINISTRE

M. Alexander De Croo, premier ministre, reconnaît qu’il 
est important de pouvoir faire appel au Comité d’avis fédé-
ral à l’approche de la présidence de l’Union européenne.

Ukraine

S’agissant des crimes terribles perpétrés contre des 
enfants, le premier ministre précise qu’il n’a pas connais-
sance de l’existence d’autres personnages clés dans 
ce dossier. Il indique par ailleurs que la possibilité de 
s’adresser aux ONG présentes sur place sera examinée.



153442/001DOC 55 (Chambre/Kamer)
(Sénat/Senaat)7-434/1

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

De impact van de sancties tegen Rusland is minder 
goed zichtbaar dan de impact van de oorlog. De eerste 
minister geeft aan dat de impact desondanks groot is. 
Het is belangrijk om de sancties aan te houden, want 
het gaat om een werk van lange adem.

Er moet inderdaad rekening worden gehouden met 
het risico dat sancties worden omzeild. Dit toont aan 
waarom de methode die België gebruikt heeft voor 
de diamantsector, de juiste is. De sancties moeten de 
doelgroep raken, zonder de eigen sectoren te beschadi-
gen. Om de omzeiling te voorkomen heeft de Europese 
Commissie een sanctiecoördinator aangesteld. Op 
Belgisch niveau is het de Thesaurie die de omzeiling 
probeert te voorkomen. Voor bijkomende sancties wordt 
er gekeken naar sancties die gefocust zijn op een grotere 
impact aan Russische kant, maar dit is niet evident. De 
eerste minister vult aan dat het principe voor de sancties 
op de diamantsector is afgeklopt en dat de uitwerking 
hiervan nog komt. Deze sancties kwamen er op vraag 
van België, weliswaar onrechtstreeks aangezien België 
geen lid is van de G7.

Over de uitbreiding van de EU en het kandidaat-
lidmaatschap van Oekraïne geeft de eerste minister 
aan dat er een mondelinge update zal volgen voor de 
zomer. De normale rapportage vindt plaats na de zo-
mer. De positie van België blijft hierover ongewijzigd. 
Oekraïne moet dezelfde regels volgen als de andere 
kandidaat-lidstaten. De vastberadenheid die Oekraïne 
toont om snel toe te treden, is een signaal naar de EU 
om voorbereid te zijn en de nodige beslissingsmecha-
nismen op punt te hebben.

Met betrekking tot het bezoek van de heer Xi Jinping 
aan Rusland, vindt de eerste minister het een goede 
zaak als China haar invloed zou aanwenden om bij de 
Russische gesprekspartner het belang van territoriale 
integriteit – waar China zelf een grote voorvechter van 
is – te beklemtonen en zo een rol te spelen in het be-
eindigen van het conflict.

Competitiviteit, interne markt en economie

De Europese Commissie moet verduidelijken wat 
de regels zullen zijn voor 2024 in het kader van het 
stabiliteits- en groeipact. De positie van de regering 
is dat er op de controle van uitvoering van afspraken 
geen toegevingen mogen zijn. Voor wat afgesproken 
is, moet men strikter zijn in de naleving. Bij het traject 
en de maatregelen op zich daarentegen, is er wel nood 
aan meer opties om afspraken te bepalen. Het doel is 
om de schuld af te bouwen en coherentie binnen de 
EU op te bouwen.

L’impact des sanctions à l’égard de la Russie est 
certes moins visible que l’impact de la guerre, mais 
il reste considérable. Il est important de maintenir les 
sanctions car il s’agit d’un travail de longue haleine.

Il faut effectivement tenir compte du risque de contour-
nement des sanctions. On voit que la méthode utilisée 
par la Belgique pour le secteur du diamant est la bonne. 
Les sanctions doivent toucher le groupe cible sans 
porter préjudice à nos propres secteurs. Pour éviter tout 
contournement, la Commission européenne a désigné 
un coordinateur des sanctions. Au niveau belge, c’est le 
Trésor qui veille à éviter les contournements. Lorsqu’il 
s’agit d’édicter des sanctions supplémentaires, on 
recherche des sanctions ayant plus d’impact du côté 
russe, mais ce n’est pas évident. Le premier ministre 
ajoute que le principe des sanctions appliquées au 
secteur diamantaire a été arrêté et que celles-ci doivent 
encore être élaborées. Ces sanctions ont été décidées 
à la demande de la Belgique, mais de manière indirecte 
puisque la Belgique n’est pas membre du G7.

S’agissant de l’élargissement de l’Union européenne 
et de la candidature de l’Ukraine à l’adhésion, le premier 
ministre indique qu’on fera le point oralement avant l’été. 
Le rapportage normal aura lieu après l’été. La position 
de la Belgique n’a pas changé en la matière: l’Ukraine 
doit respecter les mêmes règles que les autres candidats 
à l’adhésion. La détermination de l’Ukraine à adhérer 
rapidement est un signal lancé à l’Union européenne 
pour qu’elle se prépare et mette au point les mécanismes 
décisionnels nécessaires.

En ce qui concerne la visite de M. Xi Jinping à la 
Russie, le premier ministre estime que ce serait une 
bonne chose que la Chine use de son influence pour 
souligner auprès de son interlocuteur russe l’importance 
de l’intégrité territoriale – que la Chine a toujours âpre-
ment défendue – et pour endosser ainsi un rôle dans 
la cessation des hostilités.

Compétitivité, marché intérieur et économie

La Commission européenne doit préciser quelles 
seront les règles en vigueur en 2024 dans le cadre 
du Pacte de stabilité et de croissance. La position du 
gouvernement est qu’on ne peut pas transiger sur le 
contrôle de l’exécution des accords. Il faut être plus 
strict sur le respect de ce qui a été décidé. Pour ce qui 
est de la trajectoire et des mesures, en revanche, il est 
nécessaire de disposer de plus d’options pour définir des 
accords. L’objectif est de réduire la dette et d’accroître 
la cohérence au sein de l’Union.
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Tijdens deze periode van crisis is er een general 
escape clause. Die laat toe om verschillende economi-
sche incentives te hanteren. Het economisch weefsel 
is dan ook goed beschermd geweest: er is een redelijk 
positieve evolutie op het vlak van werkgelegenheid en 
werkloosheid. In het kader van het Europese begrotings-
traject moet er echter een geloofwaardig pad komen 
naar gezonde, duurzame begrotingen.

Energie

De voorstellen rond energie vormen een sterke basis. 
Maximaal gemeenschappelijke regels op het gebied 
van waterstof en offshore-energieproductie zijn in het 
voordeel van de Belgische industrie en in het voordeel 
van energiebevoorrading en -onafhankelijkheid. De eer-
ste minister stelt dat de afwijking van de regels inzake 
staatssteun op korte termijn misschien kan werken, 
maar op lange termijn moet er worden gekeken naar 
andere oplossingen.

Met betrekking tot de wetgeving voor kritische grond-
stoffen, geeft de eerste minister aan dat België de initiatie-
ven steunt die hieromtrent door de Europese Commissie 
worden genomen.

Migratie

Wat migratie betreft, herhaalt de eerste minister dat 
het cruciaal is om partnerschappen met de landen van 
oorsprong te ontwikkelen. Er wordt vaak op gewezen 
dat ontwikkelingshulp niet mag worden geïnstrumenta-
liseerd voor migratie. Uiteraard is dit niet rechtstreeks 
de bedoeling. Ontwikkelingshulp zorgt ervoor dat de 
partnerlanden zich economisch kunnen ontwikkelen, 
vrede en stabiliteit kennen. Onrechtstreeks heeft dit dus 
wel tot gevolg dat de – vaak jongere – bevolking weer 
perspectief ziet in eigen land.

De eerste minister beaamt de stelling dat de beslis-
singen genomen tijdens de top van februari 2023 met 
betrekking tot asiel en migratie geen revolutie vormen. 
Het is een stap-voor-stap-aanpak, en de stap die in 
februari werd genomen, is wel de grootste stap in jaren. 
Het is voor de eerste maal dat men een begrip heeft 
gecreëerd tussen de landen met een grensmoeilijkheid 
en de landen die een probleem hebben met secundaire 
migratie. Voor de eerste maal is men erin geslaagd om 
te zeggen dat beide problemen aangepakt dienen te 
worden en dat daar een evenwicht tussen moet worden 
gevonden. Het is nu zaak om op te volgen of dit nu ook 
in de praktijk effect zal hebben. De eerste minister zal 
daarom op de volgende raden aandringen op een de-
gelijke opvolging van de gemaakte afspraken.

Durant cette période de crise, une clause dérogatoire 
générale a été mise en place. Celle-ci permet d’utiliser 
différents incitants économiques. Le tissu économique a 
donc été correctement préservé: on observe une évolution 
relativement positive en matière d’emploi et de chômage. 
Dans le cadre de la trajectoire budgétaire européenne, 
il faut toutefois définir une trajectoire crédible menant à 
des budgets sains et durables.

Énergie

Les propositions en matière d’énergie constituent 
une base solide. L’élaboration d’un maximum de règles 
communes dans le domaine de l’hydrogène et de la pro-
duction d’énergie en mer est bénéfique pour l’industrie 
belge et pour l’approvisionnement et l’indépendance 
énergétiques. Le premier ministre estime que la déroga-
tion aux règles relatives aux aides d’État peut peut-être 
fonctionner à court terme, mais qu’il faudra rechercher 
d’autres solutions à long terme.

En ce qui concerne la législation relative aux ma-
tières premières critiques, le premier ministre indique 
que la Belgique soutient les initiatives prises par la 
Commission européenne en la matière.

Migration

Concernant la migration, le premier ministre répète 
qu’il est crucial de développer des partenariats avec 
les pays d’origine. On fait souvent valoir que l’aide au 
développement ne peut pas être instrumentalisée à des 
fins de politique migratoire. Ce n’est bien évidement pas 
l’intention première. L’aide au développement permet aux 
pays partenaires de se développer économiquement et 
de connaître la paix et la stabilité. Indirectement, cette 
aide a bien entendu pour effet d’ouvrir de nouvelles 
opportunités à la population – souvent plus jeune – au 
sein même du pays.

Le premier ministre admet que les décisions prises 
lors du sommet de février 2023 sur l’asile et la migration 
ne sont pas révolutionnaires. Il s’agit d’une approche 
graduelle. L’étape franchie en février est toutefois la 
plus importante depuis des années. C’est la première 
fois qu’une certaine entente est créée entre les pays 
confrontés à des problèmes frontaliers et ceux qui ren-
contrent des problèmes de migration secondaire. Pour 
la première fois, on est parvenu à affirmer la nécessité 
de traiter les deux problèmes et de trouver un équilibre 
en la matière. Il s’agit à présent de vérifier si cette évo-
lution aura également des effets concrets sur le terrain. 
Le premier ministre insistera donc, lors des prochains 
conseils, sur le fait que les accords conclus doivent faire 
l’objet d’un suivi de qualité.
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V. — REPLIEKEN

Mevrouw Anneleen Van Bossuyt (Kamer, N-VA) 
herinnert eraan dat de N-VA-fractie voorstellen heeft 
ingediend om het Federaal Adviescomité te hervormen. 
Misschien kunnen deze voorstellen van onder het stof 
worden gehaald, om het Europese debat in de Kamer 
naar een hoger niveau te tillen.

Wat de sanctiecoördinator betreft, had de spreekster 
graag wat meer informatie ontvangen.

Met betrekking tot de positie van de regering over het 
stabiliteits- en groeipact, vraagt mevrouw Van Bossuyt 
hoe dit concreet van toepassing zou zijn op het dossier 
van de pensioenhervorming.

De heer André Flahaut (Kamer, PS) verwijst in het 
kader van de economic governance naar volgende 
aandachtspunten:

— respect voor wat werd afgesproken, maar wel 
voor iedereen;

— een geloofwaardig traject, maar het moet houd-
baar zijn;

— soepelheid, maar wel voor iedereen;

— sociale en milieugebonden aspecten zijn ook 
belangrijk.

Als men daarrond kan werken, zal men tot een meer 
evenwichtige situatie komen dan deze waar men zich nu, 
ten gevolge van de opeenvolgende crisissen, in bevindt.

Wat de toetreding van Oekraïne betreft, zal na de 
zomer een stand van zaken worden opgemaakt. De spre-
ker waarschuwt wel voor de mogelijks discriminerende 
houding ten opzichte van andere kandidaat-lidstaten, 
wat tot mogelijke problemen zou kunnen leiden.

De heer Flahaut stelt de houding van de eerste minister, 
voormalige minister van ontwikkelingssamenwerking, 
inzake migratie ten zeerste op prijs. Hij hoopt dat de eer-
ste minister deze houding aan de onderhandelingstafel 
zal blijven aanhouden om tegengewicht te bieden aan 
de huidige tendens om van Europa een te verdedigen 
fort te maken.

Tot slot geeft de spreker aan dat mogelijks enkel een 
gezamenlijke druk van China en de VS een einde aan 
de Russische agressie kan brengen.

V. —  RÉPLIQUES

Mme Anneleen Van Bossuyt (Chambre, N-VA) rap-
pelle que le groupe N-VA a déposé des propositions 
visant à réformer le Comité d’avis fédéral. Ces propo-
sitions pourraient être sorties des tiroirs afin d’élever le 
débat européen mené au sein de la Chambre.

L’intervenante souhaiterait par ailleurs obtenir davan-
tage d’informations en ce qui concerne le coordinateur 
des sanctions.

Pour ce qui est du point de vue du gouvernement 
à propos du pacte de stabilité et de croissance, 
Mme Van Bossuyt demande comment celui-ci s’appli-
querait concrètement au dossier de la réforme des 
pensions.

M. André Flahaut (Chambre, PS) évoque les points 
d’attention suivants dans le cadre de la gouvernance 
économique:

— il faut que les accords soient respectés – et qu’ils 
le soient par chacun;

— il convient de suivre une trajectoire crédible, qui 
doit toutefois être tenable;

— il faut de la souplesse – mais pour tous;

— les dimensions sociale et environnementale jouent 
également un rôle important en la matière.

Travailler sur ces éléments permettra de parvenir à 
une situation plus équilibrée que la situation actuelle, 
qui est le résultat des crises qui se sont succédé.

En ce qui concerne l’adhésion de l’Ukraine, un état des 
lieux sera dressé après l’été. L’intervenant met toutefois 
en garde contre le risque de créer des discriminations 
à l’égard d’autres États candidats à l’adhésion, ce qui 
pourrait poser des problèmes.

M. Flahaut apprécie fortement l’attitude du premier 
ministre – ancien ministre de la Coopération au déve-
loppement – en matière de migration. Il espère qu’il 
conservera cette attitude à la table des négociations 
afin de contrebalancer les tendances actuelles visant à 
transformer l’Europe en une véritable forteresse.

Enfin, l’intervenant indique qu’il se pourrait que seule 
une pression conjointe exercée par la Chine et les États-
Unis puisse mettre fin à l’agression russe.
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De heer Gerolf Annemans (Europees Parlement, VB) 
geeft aan dat het aan de eerste minister is, als hoofd van 
een van de meest getroffen lidstaten van de recentste 
migratiegolf, om de druk op Europa op te voeren en een 
ander beleid na te streven.

De heer Michel De Maegd (Kamer, MR) herinnert de 
eerste minister eraan dat, inzake de kinderontvoeringen, 
ook in België een aantal ngo’s gevestigd zijn die hierin 
gespecialiseerd zijn. Zo is er Racines perdues die de 
biologische oorsprong van kinderen aan de hand van 
DNA-testen kan vastleggen. Misschien kan het nuttig 
zijn een beroep te doen op dergelijke organisaties. De 
spreker juicht ook de agendering van dit thema binnen 
de IPU toe.

Wat de sancties betreft, is de heer De Maegd tevreden 
over de aanstelling van een sanctiecoördinator, en be-
nadrukt hij dat het belangrijk is de sancties op Rusland 
aan te houden indien we wensen dat ze doeltreffend 
zijn op de lange termijn.

De spreker vindt, net als de eerste minister, dat China 
klare taal moet spreken en duidelijk moet zijn over haar 
ambities. Er blijven vragen rijzen. Zo zouden er via om-
wegen wapenleveringen aan Rusland zijn gebeurd. Dit 
kan niet de weg zijn naar vrede in het conflict.

Tot slot benadrukt de heer De Maegd nogmaals dat 
hij op de eerste minister rekent om alles in het werk te 
zetten om zo snel mogelijk een einde te kunnen maken 
aan de blokkade van de Laçin-corridor.

De heer Mark Demesmaeker (Senaat, N-VA) sluit zich 
wat dit laatste punt betreft aan bij de heer De Maegd. 
Het gaat om een humanitaire ramp die niet langer mag 
blijven aanslepen. De diplomatieke druk op Azerbeidzjan 
moet hoog worden gehouden.

De spreker geeft nog mee dat wat Rusland nu met 
de Oekraïense kinderen doet, volgens de VN-Conventie 
van 1948 uitdrukkelijk is verboden en wordt bestempeld 
als een misdaad van genocide. Deze provisie is in de 
conventie opgenomen in de nasleep van de nazigruwelen 
met Poolse kinderen.

VI. — BIJKOMENDE ANTWOORDEN 
VAN DE EERSTE MINISTER

De heer Alexander De Croo, eerste minister, laat 
weten dat de sanctiecoördinator werd aangewezen 

M. Gerolf Annemans (Parlement européen, VB) indique 
qu’il incombe au premier ministre, en sa qualité de chef 
d’un des États membres les plus touchés par la récente 
vague migratoire, d’intensifier la pression sur l’Europe 
et de tendre vers une autre politique.

M. Michel De Maegd (Chambre, MR) rappelle au 
premier ministre en ce qui concerne les enlèvements 
d’enfants que la Belgique compte également plusieurs 
ONG spécialisées dans ce domaine, comme la fondation 
Racines perdues, qui peut déterminer l’origine biolo-
gique des enfants au travers de tests ADN. Il pourrait 
être utile de faire appel à des organisations de ce type. 
L’intervenant se félicite également que ce thème ait été 
mis à l’ordre du jour de l’UIP.

En ce qui concerne les sanctions, M. De Maegd se 
réjouit de la désignation d’un coordinateur des sanctions 
et souligne qu’il est important de maintenir les sanctions 
à l’encontre de la Russie si nous souhaitons qu’elles 
soient efficaces sur le long terme.

À l’instar du premier ministre, l’intervenant estime 
que la Chine doit jouer cartes sur table et être claire à 
propos de ses ambitions. Des questions continuent de 
se poser. Par exemple, des armes auraient été livrées 
à la Russie par des moyens détournés, ce qui ne peut 
être la voie vers une issue pacifique au conflit.

Enfin, M. De Maegd souligne à nouveau qu’il compte 
sur le premier ministre pour tout mettre en œuvre afin 
que le blocus du corridor de Latchine puisse cesser 
aussi rapidement que possible.

M. Mark Demesmaeker (Sénat, N-VA) rejoint 
M. De Maegd en ce qui concerne ce dernier point. Il 
s’agit d’une catastrophe humanitaire qui ne peut plus 
durer. Il convient de maintenir une forte pression diplo-
matique sur l’Azerbaïdjan.

L’intervenant indique en outre que les actes perpétrés 
par la Russie à l’encontre des enfants ukrainiens sont 
explicitement interdits par la Convention des Nations 
Unies de 1948 et qu’ils relèvent de la qualification de 
crime de génocide. Cette disposition a été inscrite dans 
la Convention à la suite des atrocités commises par les 
nazis à l’encontre d’enfants polonais.

VI. — RÉPONSES COMPLÉMENTAIRES 
DU PREMIER MINISTRE

M. Alexander De Croo, premier ministre, indique que 
le coordinateur des sanctions a été désigné au sein du 
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binnen de European External Action Service (EEAS), 
de diplomatieke dienst van de Europese Unie.

Wat de Raw Materials Act betreft, pleit de eerste mi-
nister ervoor een evenwicht te houden tussen de acties 
en noden op korte termijn, en het werk op lange termijn. 
In het algemeen moeten we de nodige stappen zetten 
om Europa toegang te geven tot de grondstoffen die 
nodig zijn om de energietransitie te kunnen realiseren 
en over strategische autonomie te beschikken.

De voorzitters-rapporteurs,

Eliane Tillieux
Gaëtan Van Goidsenhoven

Service européen pour l’action extérieure (SEAE), le 
service diplomatique de l’Union européenne.

En ce qui concerne la législation sur les matières 
premières, le premier ministre préconise de maintenir un 
équilibre entre les actions et les besoins à court terme, 
d’une part, et le travail à long terme, d’autre part. Il faut 
de manière générale prendre les mesures nécessaires 
pour que l’Europe ait accès aux matières premières dont 
elle a besoin pour réaliser la transition énergétique et 
disposer d’une autonomie stratégique.

Les présidents-rapporteurs,

Eliane Tillieux
Gaëtan Van Goidsenhoven
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